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رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان کشور گفت: سالانه 83 میلیارد دلار در بخش 
ساختمان ایران هزینه می شود.

 رئیس کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی در همایش مهندسی ساختمان،مدیریت 
شهری و توسعه پایدار با اعلام اینکه  83 میلیارد دلار در سال در بخش ساختمان هزینه 

می شود، افزود: باید تلاش شود تا این میزان سرمایه گذاری قابل توجه در کشور به 
بهترین شکل هزینه و مدیریت سرمایه گذاری شود.

وی تصریح کرد: با مدیریت بهینه علاوه بر افزایش میزان بهره وری در صنعت ساختمان 
سازی کشور، می توان بستر مناسبی را برای تحقق وقرار گرفتن در مسیر جهاد اقتصادی 

کشور ایجاد نمود.

مهندس هاشمی با بیان اینکه سازمان نظام مهندسی مازندران جزو 
سازمان های برتر کشور است، گفت: با یک هماهنگی و هم افزایی در اجرای قانون 

سرعت این توانمندی های افزایش پیدا می کند.
رئیس سازمان نظام مهندسی کشور با اشاره به اینکه سازمان نظام مهندسی در مهندسی 

کردن فعالیت های خود پیشگام باشد، اظهار داشت: مازندران با ظرفیت های موجود این 
استان و نعمات الهی و یک دوره جدید مدیریتی را سپری می کند که می تواند برای این 

استان موثر باشد.
این  مقام مسئول، شناسنامه دارشدن ساختمان های جدید در کشور وپیگیری آن 

در مجلس شورای اسلامی را در اولویت جدی سازمان نظام مهندسی ساختمان کشور 
وکمیسیون عمران مجلس دانست و ادامه داد: متاسفانه سالانه 450 میلیارد دلار 

خسارت های ناشی از حوادث های طبیعی در دنیا به ساختمان های بنا شده وارد می 
شود که بخشی از این خسارت ها در ایران نیز رخ می دهد.

وی با بیان اینکه اعضای مهندسان ساختمان کشور و مجموعه دست اندرکاران صنعت 
ساختمان سازی کشور تاکنون چه میزان توانسته اند در کاهش خسارتهای وارده شده به 

صنعت ساختمانی کشور تاثیرگذار باشند، بر کاهش میزان خسارتها و نیز افزایش ایمنی 
ساختمانهای جدید ودر حال ساخت تاکید جدی کرد.

رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان کشور، شناسنامه فنی و ملکی ساختمان را تامین 
کننده منافع مردم دانست و یادآورشد: اقدام های این بخش باید مهندسی انجام شود و 

محور قانون ورعایت ضوابط ومقررات الزام آور نیز در صعنت ساختمانی کشور بدون هیچ 
ملاحظه ای جدی گرفته شود.

مهندس هاشمی همچنین به موقعیت خوب مازندران در سال های اخیر در بخش نظام 
مهندسی ساختمان در کشور اشاره کرد ویادآورشد: البته سرمایه های جذب نشده در مازندران 

زیاد است وباید توجه داشت حجم بالای سرمایه های این استان بهینه استفاده شود.

رئیس نظام مهندسی ساختمان کشور خبر داد:

ساختمان،مدیریت صرف هزینه 83 میلیارد دلاری در بخش ساختمان مهندسی  همایش  در   مازندران  استاندار  جلودار  فلاح  ربیع  دکتر 
شهری و توسعه پایدار که با حضور شهرداران و اعضای شورای اسلامی شهرهای مازندران 
در سالن اریکه آریایی آمل برگزار شد با اشاره به اینکه در ادامه این همایش مشارکت 
همه جانبه نظام مهندسی  در امور ساخت و ساز را عاملی در جهت رشد اقتصادی استان 
عنوان نمود و اظهار داشت : سازمان نظام مهندسی از 18 سال پیش تاکنون چارچوب 
ارزشمندی یافته است و با توجه به نیازهای روز با پیشرفت هایی که در دنیا وجود دارد 
باید در ارتباط با مهندسی و قالب مهندسی به شکل فراگیر در همه ابعاد اجرایی و عمرانی 

توجه ویژه داشته باشیم.
وی با بیان اینکه استان مازندارن به لحاظ مهندسی در بخش ساخت و ساز جزء استان های 
نمونه در سطح کشور است، گفت: نظام مهندسی مازندران جایگاه فنی و مهندسی بالایی 

در استان دارد.
استاندار مازندران با تاکید بر اینکه باید از همه نیروهای فنی و اجرایی استان استفاده 
کنیم، یادآور شد: اشکال هایی به سیستم مدیریتی مازندران وارد است اما این مشکلات 

به مرور زمان برطرف می شود.
مسائل  و  مشکلات  تا  دارد  تام  اختیار  استانداری  عمرانی  معاون  اینکه  به  اشاره  با  وی 
پیش روی نظام مهندسی مازندران را برطرف کند، تصریح کرد:به جهت استفاده بهینه 

و  ها  ظرفیت  از 
نظام  بالقوه   استعدادهای 

،معاون عمرانی  استان  مهندسی 
استانداری به عنوان نماینده استاندار در 

نمودن  مرتفع  مأموریت  ساز   و  ساخت  امور 
مهندسی  نظام  سازمان  روی  پیش  چالش های 

ساختمان را بر عهده دارد.
فلاح با بیان اینکه مازندران ظرفیت اجرای پروژه های بزرگ کشور را دارد، با اشاره به 
و  توسعه شهری  به  به شوراها کمک  کرد: کمک  بیان  مناطق  توسعه  در  نقش شوراها 

استانی است.
وی با اعلام اینکه پیمانکاران و مهندسان مازندرانی توانایی کارهای بزرگ را دارند، یادآور 

شد: باید میزان مشارکت پیمانکاران در مازندران افزایش یابد.
استفاده  اولویت  با  بزرگ  پروژه  مازندران  کجای  هر  در  اینکه  به  اشاره  با  مسئول  این 
را رفع  بومی تدارک دیده شود مباحث منابع طبیعی و محیط زیستی آن  نیروهای  از 
می کنیم، گفت: مازندران در زمینه های مختلفی استعداد دارد و می توانیم با همدلی از 

این ظرفیت ها بهره بگیریم.

عزم استاندار در مرتفع نمودن چالش های پیش روی 
نظام مهندسی ساختمان استان

نظام  عمومی  روابط  گزارش  به 
مهندس  مازندران،  ساختمان  مهندسی 
سه  روز  که  همایشی  در  سازمان،  رئیس  خاوری نژاد 
شنبه23 مهرماه با حضور شهرداران و اعضای شورای اسلامی شهرهای مازندران، در سالن اریکه 
آریایی آمل برگزار شد ضمن خیرمقدم و خوش آمدگویی به حضار اظهار داشت: قانون نظام 
مهندسی و کنترل ساختمان بدون وجود یک سیستم کارآمد ملی و بدون هماهنگی لازم میان 
دستگاه های اجرایی استان و نهادهای عمومی دولتی و غیردولتی نمی تواند به اهداف خود دست 

پیدا کند.
وی با اشاره به اینکه محور همایش مدیریت مهندسی ساختمان، مدیریت شهری و توسعه پایدار 
است، اظهار داشت:با توجه به اینکه فصل جدیدی در حوزه مدیریت شهری و استانی در مازندران 
آغاز شده و با توجه به ضرورت وجود تعامل سازنده میان سازمان های متولی ساخت و ساز،  این 
سازمان برای نخستین بار در راستای تعامل بیش از بیش میان مراجع صدور پروانه در اجرای 
قوانین و مقررات ساختمان ، با همکاری حوزه معاونت عمرانی و امور شهری استانداری اقدام  به 

برگزاری این همایش نموده است.
مهندس خاوری نژاد با بیان اینکه در هفته کاهش اثرات بلایای طبیعی قرار داریم، تصریح کرد: 
خسارت های ناشی از بلای طبیعی در دنیا را 50 تا 100 میلیارد دلار و گاهی تا 400 میلیارد 
دلار هم گزارش می کنند  و از 40 مورد حادثه جهان 30 مورد در ایران رخ می دهد که از این 
30 مورد نیز 24 مورد از حوادث کشور در استان  مازندران به وقوع می پیوندد و به همین سبب 

مازندران جزء  پنج استان حادثه خیز کشور محسوب می شود.
وی با  بیان اینکه  از زمان وقوع پدیده های طبیعی اطلاعات کافی و جامعی نداریم گفت:با اجرای 
قوانین و مقررات ساختمان و ارتقای خدمات مهندسی و ساخت و سازهای استان باید خسارات 
جانی و مالی این پدیده ها را به حداقل رساند که  جهت دستیابی به ساخت و سازهای اصولی و 
تخصصی و دستیابی به توسعه پایدار در صنعت ساختمان باید تعامل سازنده میان سازمان های 

دخیل در امر ساخت و ساز ایجاد  شود.
ساخت  40درصد  از  بیش  متاسفانه  گفت:  مازندران  ساختمان  مهندسی  نظام  سازمان  رئیس 
وسازهای موجود در ساخت واحدهای مسکونی روستایی وحاشیه شهرها بدون رعایت ضوابط و 
مقررات ملی ساختمان ساخته می شود و این ساخت وسازهای غیرمجاز وبدون ضوابط  اصول 

فنی واحدهای مسکونی در حاشیه شهرها ونیز روستاها نگران کننده می باشد.
وی  افزود:شهرداران و مسئولان اداره راه وشهرسازی در شهرستانها و نیز دهیاران در روستاها 
برای  و  نموده  نازیبا  را  وروستاها  که چهره شهر  ناامن  و  غیرمجاز  وسازهای  مانع ساخت  باید 

ساکنان خطرآفرین  هستند شوند.

این مسئول با بیان اینکه بیش از 70درصد استان مازندران در روی گسل یا در حاشیه آن قرار 
دارد و این امر می طلبد همه عوامل به آن توجه جدی داشته باشند، تاکید کرد: باید فرهنگ 

همزیستی با زلزله را در جامعه نهادینه کنیم.
این  از  افزود:  نفر در مازندران در سازمان نظام مهندسی هستند،  اینکه 21 هزار  با اعلام  وی 
میزان  35 درصد به صورت حرفه ای فعالیت دارند و در مجموع نیز 65 درصد این افراد فاقد 

پروانه فعالیت هستند.
ارائه خدمات فنی و مهندسی توسط مهندسان سازمان اشاره نمود و  مهندس خاوری نژاد به 
اظهار داشت:سالانه بیش از 5میلیون متر مربع خدمات فنی و مهندسی در بخش های طراحی 
خدمات  به  توجه  با  همچنین  و  گردد  می  ارائه  سازمان  این  مهندسان  توسط  اجرا  و  ،نظارت 
مهندسی صورت گرفته توسط نظام فنی و روستایی و سازمان همیاری شهرداری ها وجود یک 

مدیریت جامع و واحد در ساخت و ساز استان ضروری است.
وی اظهار داشت:در برخی موارد شاهد بکارگیری مهندسان و مشاوران غیر بومی توسط مراجع 
صدور پروانه در امر ساخت و ساز استان هستیم که با توجه به پتانسیل بالای استان در حوزه 
مهندسی ساختمان، بکارگیری مشاوران غیربومی در ساخت و سازها باعث سلب فرصت های 

شغلی از مهندسان استان خواهد شد .
مهندس خاوری نژاد ادامه داد : با تقویت مهندسان بومی و بکارگیری آنها در اجرای پروژه ها و 
اعمال سیاست های تشویقی برای انبوه سازان و سرمایه گذاران از سوی دولت بخشی از مشکل 

اشتغال مهندسان استان مرتفع خواهد شد.
وی به با اشاره به کیفیت خدمات فنی و مهندسی ارائه شده از سوی مهندسان اظهار داشت: 
سازمان نظام مهندسی ساختمان مازندران به سبب ارائه خدمات مهندسی با کیفیت از سوی 
رعایت  و  اجرا  از حیث  پیاپی  در سه سال  برتر کشوری  رتبه  به کسب  موفق  مهندسان عضو 

مقررات ملی ساختمان از سوی وزارت راه و شهرسازی شد.
مهندس خاوری نژاد به برخی از مفاد قوانین و مقررات ساختمان که با تأخیر در اجرا مواجه 
شدند اشاره نمود و اظهار داشت:برخی از مفاد قوانین و مقررات ساختمان با وجود اهمیتی که در 
کیفی سازی ساختمان ها دارند به دلیل عدم همکاری مراجع صدور پروانه ساختمانی با  تأخیر 

در اجرا مواجه شده اند.
 رئیس سازمان نظام مهندسی مازندران خاطرنشان کرد: شناسنامه فنی و ملکی یکی از مفاد 
قانونی می باشد  که با وجود اینکه اجرای این شناسنامه در هیئت چهار نفره استان تصویب شده 
و به مراجع صدور پروانه ابلاغ شده با تأخیر در اجرا مواجه شده  و شهرداران در این طرح باید 
همکاری ویژه ای داشته باشند و صدور پروانه های ساختمانی را منوط بر صدور شناسنامه های 

فنی و ملکی از سوی نظام مهندسی استان نمایند.

رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان:
توسعه پایدار صنعت ساختمان در گرو تعامل 

سازنده میان سازمان های دخیل در امر ساخت 
و ساز می باشد

قرائت قرآن توسطمهندس علی حاتمئ
(ازقاریان برجسته کشور)

رئیس کمیسیون شوراها و امور داخلی مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه 
مجلس شورای اسلامی به دنبال قانونی جامع برای شوراها است از تعیین تکلیف 
دهیاران در شش ماه آینده خبرداد و گفت: تعداد نمایندگان مجلس در دوره دهم 

افزایش می یابد.
مهندسی ساختمان  در همایش  روابط عمومی سازمان،دکتر خجسته  گزارش  به 
،مدیریت شهری و توسعه پایدار با اشاره به اینکه بحث شوراها بحث بسیار مفصلی 
تبیین  آن  جایگاه  خوبی  به  هنوز  شوراها  عمر  از  دوره  سه  گذراندن  با  و  است 
نشده است، اظهار داشت: در کمیسیون شوراها اولویت نخست با اصلاح و بازنگری 
قانون انتخابات ریاست جمهوری، شوراهای شهر و روستاها، شهرداری ها، احزاب 

و تقسیمات کشوری است.
*شورای شهر شورای شهرداری نیست

 وی با بیان اینکه هشت اصل قانون اساسی درباره شوراهای اسلامی شهر و روستا 
است و جایگاه شوراها در قانون اساسی دیده شده، تصریح کرد: شوراها پارلمان های 
شهری محسوب می شوند و شورای شهر شورای شهرداری نیست و این یک رویه 
نامتعارف است که تصور می شود شورای شهر فقط باید شهردار انتخاب کند در 
حالی که اینگونه نیست بلکه همه امور فرهنگی و سیاسی و همه دستگاه ها زیر 

نظر شورای شهر هستند.
*افزایش اختیارات شوراها

و  جایگاه شورا  در مجلس مصمم هستیم  اینکه  به  اشاره  با  نماینده مجلس  این 
پارلمان های شهری تبیین و تصمیمات محلی اجرایی شود، گفت: در کمیسیون 
شوراها به این امر مصمم هستیم اما شرط اصلی این است که شوراها بخواهند در 

این جایگاه قرار گیرند.

پایدار  توسعه  اینکه  اعلام  با  خجسته 
اشاره  با  مردم  مشارکت  افزایش  یعنی 
بیان  شوراها  در  موجود  اختلافات  به 
داشت: آسیب شوراها اختلافات است و 

اگر نقص قانونی درباره فعالیت شوراها وجود داشته باشد کمیسیون شوراها آماده 
دریافت و بررسی آنها است.

کردن  اینکه سیاسی  بیان  با  اسلامی  رئیس کمیسیون شوراهای مجلس شورای 
از  دارد یک بخش  نیست، خاطرنشان کرد: مجلس تصمیم  نفع مردم  به  شوراها 
نظارت های محلی را به شوراها واگذار کند و این در صورتی است که شوراها بتوانند 

به خوبی از عهده وظایف برآیند.
*مجلس به دنبال قانون جامع شوراها

وی با تاکید بر اینکه پس از انتخابات به دنبال آسیب شناسی شوراها هستیم و این 
یادآور شد:  می شود،  بررسی  مجلس  علنی  و صحن  کمیسیون  در  آسیب شناسی 

مجلس به دنبال قانون جامع برای شوراهای شهر و روستا است.
* تعیین تکلیف دهیاران در صحن مجلس 6 ماه آینده

 وی با اعلام اینکه  32هزار روستا و شورای اسلامی روستایی در کشور تشکیل 
شد:  یادآور  مجلس  در  روستاها  مدیریت  ماندن  مسکوت  به  اشاره  با  است،  شده 
بحث دهیاری ها از بحث های مهمی است که در مجلس بلاتکلیف مانده است زیرا 

مدیریت روستاها با دهیاران است و این مدیریت باید تعیین تکلیف شود.
این نماینده مجلس با اشاره تعیین تکلیف دهیاران در صحن مجلس رای نیاورد 
اما این طرح هنوز در دستور کار قرار دارد، افزود: این طرح شش ماه بعد تعیین 

تکلیف می شود.

*عزم جدی مجلس برای اجرای مدیریت یکپارچه شهری
وی با اعلام اینکه بحث مدیریت یکپارچه شهری که یک نوع توسعه پایدار است در 
اولویت کاری مجلس قرار دارد، گفت: اصل مدیریت یکپارچه شهری از برنامه های 
آتی مجلس است و این امر درخواست همه مهندسین و شهرداران است که کلید 
شهر باید در دست شهردار و شورا باشد و تمام دستگاه های خدمات رسان باید به 

عنوان مدیریت یکپارچه شهری دیده شوند.
پایدار بحث احزاب  از راه های توسعه  اینکه یکی  به  با اشاره  این نماینده مجلس 
است و در کمیسیون شوراها با رهنمودهای رهبری قانون احزاب را تصویب کردیم، 
ادامه داد: گروه ها و مجموعه ها قبل از انتخابات طلوع و بعد از آن غروب می کنند 

و هیچ کدام بعد از انتخابات پاسخگو نیستند.
ظهور  قدرتمند  کدام  هیچ  اما  داریم  کشور  در  حزب   240 اینکه  اعلام  با  وی 
نمی کنند، تصریح کرد: احزاب باید فعالیت مداوم داشته و به مردم پاسخگو باشند.

*افزایش 20 نماینده مجلس در دوره دهم
خجسته از اضافه شدن 20 نماینده در دوره بعدی مجلس شورای اسلامی خبر داد 
و افزود: وزارت کشور یک ماه برای تقدیم لایحه آن به کمیسیون و مجلس فرصت 

خواسته است و این طرح از یک ماه آینده در مجلس بررسی می شود.
وی با اشاره به اینکه به وزیر کشور تاکید کردیم بحث تعیین تکلیف استانداران 
را مشخص کند، تصریح کرد: مدیریت برخی استان ها هنوز تعیین تکلیف نشده و 

وضع خوبی در این استان ها حاکم نیست.

رئیس کمیسیون شوراها و امور داخلی مجلس مطرح کرد:
مجلس به دنبال قانون جامع شوراها

رسانی}مهندسی ساختمان، مدیریت شهری و توسعه پایدار{ ایستگاهـ اطلاع ـ

نشست هیات مدیره سازمان با مهندس هاشمئ به نقل از دوربین


